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朝陽科技大學
098學年度第2學期教學大綱
Course Schedule
	當期課號
	0141
	Course Number
	0141

	授課教師
	陳薏如
	instructor
	CHEN,I JU

	中文課名
	家庭發展
	Course Name
	Introduction of Family Development

	開課單位
	心理與自我成長課群(日)
	Department
	

	修習別
	選擇必修
	Required/Elective
	Topics in Psychology and Self Growth

	學分數
	2
	Credits
	2

	課程目標
	培養學生對於自己的決定負責，提高對於為人家長的知識和技能，確定工作對於家庭生活的影響及培養學生懂得知恩圖報的情意，並且分析青少年的問題和讓學生瞭解家庭的基本需要，及知道如何當一個成功的父母和如何建立良好的家庭關係，進而培養學生未來的為人父母的能力。

所以本課程目標如下:1．為了提高學生的理解不同的家庭關係。

2．為了提高學生的正向的約會過程和其他親密關係等問題。

3．為了讓學生認識生理，心理和社會貢獻的與家庭的關係。

4．為了幫助學生在他/她自己的生活或家庭問題，中做出明智的決定。

5．為了讓學生知道讚賞和尊重不同配對關係和家庭生活


	Objectives
	‧Enhance parents' knowledge and skills regarding their roles and responsibilities as their children's first teachers 

‧Determine how work and family life are influenced by decisions about parenthood. 

‧Examine attitudes about who should be responsible for parenting tasks. 

‧Identify the responsibilities and rewards of parenting. 

‧Analyze the impact of single and teen parenting on society. 

‧Analyze necessary family and individual expenditures and develop a family budget to meet basic needs.

‧Examine factors that contribute to successful parenting and strong family relationships. 

‧Examine how career and lifestyle choice impact their ability to parent in the future.

 The course objectives are as follows:

1.  To increase student understanding of the variations in marriage and family relationships.

2.  To increase student knowledge about the dating process and other issues concerning intimate relationships.

3.  To increase student awareness of the physiological, psychological, and social contributions of intimate relationships in the family.

4.  To help the student make informed decisions in his/her own life regarding family issues.

5.  To facilitate student appreciation of and respect for various paired relationships and family lifestyles.



	教材
	講授，討論，影音媒體，分組
	Teaching Materials
	Lectures, discussions, audio-visual media, packet

	成績評量方式
	1.課堂出席及參與率 30%

2.期中電影報告30%

2.期末報告40%
	Grading
	1. Class Participation 30%

2. Mid-term Report 30%

3. Final Report 40%

	教師網頁
	

	教學內容
	培養學生對於自己的決定負責，提高對於為人家長的知識和技能，確定工作對於家庭生活的影響及培養學生懂得知恩圖報的情意，並且分析青少年的問題和讓學生瞭解家庭的基本需要，及知道如何當一個成功的父母和如何建立良好的家庭關係，進而培養學生未來的為人父母的能力。

所以本課程目標如下:

1．為了提高學生的理解不同的家庭關係。

2．為了提高學生的正向的約會過程和其他親密關係等問題。

3．為了讓學生認識生理，心理和社會貢獻的與家庭的關係。

4．為了幫助學生在他/她自己的生活或家庭問題，中做出明智的決定。

5．為了讓學生知道讚賞和尊重不同配對關係和家庭生活


	Syllabus
	&#8226;
Enhance parents' knowledge and skills regarding their roles and responsibilities as their children's first teachers 

&#8226;
Determine how work and family life are influenced by decisions about parenthood. 

&#8226;
Examine attitudes about who should be responsible for parenting tasks. 

&#8226;
Identify the responsibilities and rewards of parenting. 

&#8226;
Analyze the impact of single and teen parenting on society. 

&#8226;
Analyze necessary family and individual expenditures and develop a family budget to meet basic needs.

&#8226;
Examine factors that contribute to successful parenting and strong family relationships. 

&#8226;
Examine how career and lifestyle choice impact their ability to parent in the future.

 The course objectives are as follows:

1.  To increase student understanding of the variations in marriage and family relationships.

2.  To increase student knowledge about the dating process and other issues concerning intimate relationships.

3.  To increase student awareness of the physiological, psychological, and social contributions of intimate relationships in the family.

4.  To help the student make informed decisions in his/her own life regarding family issues.

5.  To facilitate student appreciation of and respect for various paired relationships and family lifestyles.




尊重智慧財產權，請勿非法影印。

